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У цЭНтРы ўВаГі

НаВіНы кУлЬтУРы

аДУкацыя

Прапануем  дадатковы  заробак  для  тых,  хто  гатоў  камунікаваць  з  грамадзянамі. 
Звяртайцеся  па  дадатковую  інфармацыю  на  кантакты рэдакцыі.Аб’явА:

ПОсПЕх

Паводле дадзеных прэс-рэліза Нацыянальнага статыстычнага 
камітэта Рэспублікі беларусь “Аб пратэрмінаванай 
запазычанасці па заработнай плаце па стане на 1 чэрвеня 2014 
года” некалькі прадпрыемстваў Шуміліншчыны не выплацілі 
заробак сваім работнікам.

Па даследуемым арганізацыям (а 
гэта былі камерцыйныя арганізацыі 
- юрыдычныя асобы, іх адасобленыя 
падраздзяленні, якiя маюць асобны 
баланс, з сярэдняй колькасцю работнікаў 
за год 16 чалавек і больш, акрамя 
малых арганізацый без ведамаснай 
падпарадкаванасці) у Рэспубліцы 
Беларусь на 1 чэрвеня 2014 года ў 302 
арганізацыях мелася пратэрмінаваная 
запазычанасць па заработнай плаце 
перад 46 800 работнікамі.

Сума пратэрмінаванай запазычанасці 
склала 157,5 млрд. рублёў, або 0,9% ад 
фонду заработнай платы па рэспубліцы 
за красавік 2014 года.

На сенняшні дзень чатыры 
сельгаспрадпрыемствы раёна маюць 
запазычанасць па зарплаце.

З 120 арганізацый Віцебскай вобласці, 
якія трапілі ў прэс-рэліз, уключаны 
даўжнікі з  шумілінскага рэгіёну. Варта 
адзначыць, што асноўнымі прычынамі 
затрымак з'яўляюцца дэбіторскія 
запазычанасці прадпрыемстваў, а 
таксама цяжкасці з пазначэннем крыніц 
фінансавання. Па розных прычынах 
у абавязку перад работнікамі пакуль 
застаюцца:  ААТ "Лаўжанскае", ААТ 

"Аграбаравінка", ААТ "Прыазёрны мір", 
КУГСП "Шумілінскі райаграсэрвіс" (г.п. 
Шуміліна).

Дарэчы, памер сярэднемесячнай 
заработнай платы на Шуміліншчыне 
за першы квартал гэтага года складае 
3 мільёны 701 тысяча рублёў, што на 
адзін мільён меней за сяреднеабласны 
паказчык і на 1 мільён 884 тысячы менш, 
чым сяреднерэспубліканскі. Адпаведна 
па Віцебскай вобласці за першы 
квартал налічаная сярэднемесячная 
зарплата работнікаў склала 4 мільёны 
921 тысяча рублёў, а па краіне гэта 
паказчык намнога вышэй – 5 мільёнаў 
585 тысячаў рублёў.

Міх іншым, кіраўнікі арганізацый 
павінны ведаць, што ў адпаведнасці 
з КаАП, за парушэнне парадку і 
тэрмінаў выдачы заработнай платы 
прадугледжана накладанне штрафу ў 
памеры ад 4 да 20 базавых велічынь, 
для юрыдычных асоб – 100 базавых 
велічынь. 

Пакуль што вінаватыя ў затрымцы 
заработай платы кіраўнікі да 
адміністрацыйнай і дысцыплінарнай 
адказнасці прыцягнуты не былі.

алесь Шумскі

Несвоечасовая 
зарплата

Фестываль адбыўся на базе гімназіі 
№ 2 г. Віцебска. Асноўныя задачы 
фестывалю: стварэнне аптымальных 
умоў для прафесійнага і асобаснага 
самарэалізацыі таленавітай і 
творчых педагагічных работнікаў; 
садзейнічанне росту прафесійнага 
майстэрства педагогаў; падтрымкі 
інавацыйных распрацовак і 
тэхналогій , аказваецца эфектыўным 
ўплыў на развіццё цікавасці да 
вывучэння замежнай мовы. 

У ліку мерапрыемстваў абласнога 
фестывалю  былі уключаны пяць 
конкурсаў:

"Я – араторыя" па тэме "Змяніць 
свет да лепшага".

"Я - гід" па тэме "О спорт, ты - мір!".
Прэзентацыя газеты "Моладзевыя 

субкультуры".
Конкурс міні – тэатраў.
Фабрыка зорак.
Усяго ў трэцім абласным фестывалі 

прынялі ўдзел каля 500 навучэнцаў 
з ўсіх рэгіёнах вобласці. Імі былі 
прадстаўлены праекты на англійскай, 
французскай, нямецкай, іспанскай, 
італьянскай, польскай, карэйскай і 
кітайскай мовах.

Падчас конкурсу прадэманстравалі 
свае здольнасці 13 вучняў – 

лепшыя  прадстаўнікі навучальных 
устаноў Шуміліншчыны. Нашы 
вучні паспяхова выступілі ў трох 
намінацыях: “Прэс-цэнтр” па тэме 
“Маладзёжныя субкультуры” – 
Обальская СШ; “Фабрыка зорак” – 
Шумілінская СШ №1; “Я гід” па тэме 
“О, спорт, ты – мір” – Шумілінская 
раённая гімназія.

У выніку прызавыя месцы 
размеркаваліся сярод наступных 
калектываў і ўдзельнікаў.

Я - гід (максімальны бал – 50): 
20.Шумілінская раённая гімназія. 

27,6 балаў. 
Прэс-цэнтр (максімальны бал – 60):
5. Творчая група Обальская СШ 

Шумілінскага раёна. 52 балы. Дыплом 
другой ступені 

Фабрыка зорак (максімальны бал – 
40):

9. Філіпенка Кацярына, СШ № 1 г. 
Шуміліна. 36 балаў. Дыплом другой 
ступені

20. Балыкова Аліна, СШ № 1 г. 
Шуміліна. 33 балы. Дыплом трэцяй 
ступені.

Пажадаем шумілінскім талентам 
далейшых перамог у новых 
намінацыях! 

алесь Прыбярэжны

Шумілінскія школьнікі пабывалі на трэцім абласным фестывалі-
конкурсу міжкультурных камунікацый навучэнцаў устаноў 
адукацыі віцебскай вобласці.

Фестываль 
талеНавітых і здольНых

На вучэбна-трэніровачнай базе 
ПАСА “Віцязь” прайшоў конкурс 
прафесійнага майстэрства 
ратавальнікаў на званне «Лепшы 
начальнік дзяжурнай змены» сярод 
аддзелаў МНС Віцебскай вобласці. 
У спаборніцтвах удзельнічалі 
прадстаўнікі з 24 аддзелаў ратавальнай 
службы. Мерапрыемства праводзілася 
з мэтай удасканалення службовай 
дзейнасці і вызначэння найбольш 
падрыхтаваных працаўнікоў для 
ўдзелу ў Рэспубліканскім конкурсе.

Удзельнікі конкурсу праходзілі тэсты 
па веданні патрабаванняў кіруючых 
дакументаў, вырашалі тактычныя 
задачы. Пры гэтым у баявой вопратцы 
і рыштунку пераадольвалі элементы 
паласы псіхалагічнай падрыхтоўкі і 
дымакамеры, выконвалі нарматывы па 
пажарнай аварыйна-выратавальнай 
падрыхтоўцы (пад'ём па штурмавой 

лесвіцы ў акно 4-га паверха вучэбнай 
вежы) і фізічнай падрыхтоўцы 
(камбінаванае сілавое практыкаванне 
на перакладзіне).

Ва ўпартай барацьбе пераможцам 
конкурсу стаў начальнік дзяжурнай 
змены ПАСА «Віцязь» капітану 
унутранай службы Максім Дубавенка.

Трэцяе месца дасталося нашаму 
земляку – начальніку дзяжурнай змены 
Шумілінскага РАНС капітану ўнутранай 
службы Івану Маскалькову.

Безумоўна, самым вялікім набыткам 
РАНС з’яўляюцца людзі – тыя, хто 
раней працаваў і працуе тут зараз. Яны 
выконвалі і працягваюць выконваць 
складаную і вельмі адказную 
работу, ведаючы цану чалавечага 
жыцця. Застаецца толькі пажадаць 
шумілінскім ратавальнікам удачы і 
годных перамог! 

 ян Вайтовіч

У віцебску адбыліся штогадовыя абласныя спаборніцтвы 
прафесійнага майстэрства работнікаў МНС. Сёлета ў барацьбу 
паспяхова ўступілі і прадстаўнікі Шумілінскага раёнага аддзела 
надзвычайных сітуацый.

КоНКурс 
ратавальНіКаў

Без перабольшання можна сказаць, 
што ў свае 9 год Дзіяна Пушнякова з 
Шуміліна – ужо сапраўдны віртуоз 
ігры на цымбалах. Летась яна стала 
лаўрэатам першага міжнароднага 
конкурсу «Музычны вернісаж», 
які праходзіў у Чэлябінску. Талент 
дзяўчынкі заўважылі, і сёлета ёй 
была прысуджана прэмія Віцебскага 
абласнога выканаўчага камітэта па 
падтрымцы таленавітай творчай 
моладзі.

А не так даўно Дзіяна 
Пушнякова стала пераможцам 
XXIV стаўбцоўскага адкрытага 
абласнога свята-конкурсу юных 
музыкантаў «Сымон-музыка». Там 
жа яе ўзнагародзілі і граматай за 
прапаганду музычнага мастацтва. 
Наша юная зямлячка з лёгкасцю 
абышла канкурэнтаў з буйных 
гарадоў краіны, у тым ліку і сталічных. 
Журы конкурсу высока ацаніла 

работу настаўніка дзіцячай школы 
мастацтваў Алены Скорынавай і 
канцэртмайстра Ганны Красоўскай, 
якія вялі дзяўчынку да перамогі. 

У рэпертуары Дзіяны ўжо 9 
музычных твораў, з якімі яна 
паспяхова выступае перад іншымі 
дзецьмі. «Многія, – расказала Алена 
Ігараўна, – гледзячы на яе, таксама 
зацікавіліся цымбаламі».

Дзяўчынка надзвычай 
артыстычная, у яе выдатны слых, 
голас. За цымбаламі яна адчувае сябе 
ўпэўнена і ўжо валодае прыёмамі, 
якія некаторым прыходзіцца 
адпрацоўваць гадамі. Больш таго, 
Дзіяна паралельна вучыцца іграць 
на некалькіх інструментах, асвойвае 
азы харавых спеваў, выступае сольна. 
Можна і не гаварыць пра тое, што ў 
вучобе яна таксама імкнецца быць 
выдатніцай.

vitvesti.by

Таленавітая цымбалістка з Шуміліна стала лаўрэатам першага 
міжнароднага конкурсу “Музычны вернісаж”.

поспехі юНай 
цымбалістКі
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ЗДаРЭННі, кРыміНал

• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Cвітанак» 
паведаміце рэдакцыі аб 
гэтым – зрабіце бесплатную 
падпіску. Калі не жадаеце 
атрымліваць газету, то 
патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Cві-
танак”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamu-
nikat.org/svitanak.html для 
далейшага выкарыстання 
яшчэ да з’яўлення газеты 
на паперы.

 

ГРамаДстВа і ЗакОН

ПРаВаПаРаДак

НЕРУхОмасцЬ

Такія мерапрыемствы ў 
нашым раёне праводзяцца 
рэгулярна кожны год і не 
застаюцца без увагі работнікаў 
міліцыі і мясцовай улады. 
Жыхароў раёна, як раней, 
так і цяпер хвалююць тыя 
злабадзённыя пытанні, якія 
патрабуюць неадкладнага 
вырашэння. На якім узроўні 
знаходзіцца крымінальная 
сітуацыя ў рэгіёне? Якія 
прапановы, рэкамендацыі 
і пажаданні паступалі ад 
шумілінцаў мясцовым 
вартавым унутранага парад-
ку? 

Так, з аналізу вынікае, што 
ўсе заўвагі жыхароў скіраваны 
да тыповых правапарушэнняў 
грамадскага парадку асобамі, 
якія вядуць асацыяльны лад 
жыцця. Усе парушэнні ідуць 
менавіта ад  нізкай культуры 
побыту нашых грамадзян. 

Да прыкладу, паводле 
меркаванняў жыхароў пасёлка 
Обаль, каб палепшыць стан 
грамадскай бяспекі, трэба 
пачынаць навядзенне парадку 
падчас культурна-масавых 
мерапрыемстваў. Некаторыя 
рэспандэнты выказвалі 
незадаволенасць тымі фактамі, 
што на танцавальныя вечары 
ў  Обальскім Доме культуры 
прыходзяць нецвярозыя 
наведвальнікі. 

І сапраўды, як паведамілі 
супрацоўнікі раённай міліцыі, у 

мінулым годзе за знаходжанне 
ў п’яным выглядзе ў Обальскім 
Доме культуры прыцягнута 
да адміністрацыйнай 
адказнасці 19 чалавек. 
Правапарушальнікі былі 
выяўлены ў ходзе рэйдаў, 
аднак не трэба забываць, 
што арганізацыя аховы 
грамадскага парадку – 
гэта абавязак арганізатара 
культурна-масавых мера-
прыемстваў. Апроч таго, на 
гэты конт ёсць адпаведныя 
палажэнні ў заканадаўстве. 

Ёсць над чым задумацца 
не толькі работнікам 
міліцыі, але і кіраўніцтву 
ААТ “Лаўжанскае”. Адсюль 
паступілі сігналы ад людзей, 
што ў сельгаспрадпрыемстве 
“Лаўжанскае” самі работнікі 
гаспадаркі крадуць гаруча-
змазачныя матэрыялы. 
Аднак пасля рэйдаў па 
аб’ектах аграпрамысловага 
комплексу інфармацыя не 
падцвердзілася. 

Тым часам немалаважна, што 
законапаслухмяныя сяльчане 
абураліся нелегальным 
гандлем спіртовымі напоямі 
ў вёсцы Язвіна. Вяскоўцы не 
засталіся раўнадушнымі па  
дапамозе работнікам міліцыі 
ў антыалкагольнай кампаніі. 
Відавочна, такія факты 
супрацоўнікі Шумілінскага 
РАУС  не пакінуць без увагі. 
Пры гэтым актыўную пазіцыю 

аб мерах па прадухіленні 
фактаў распаўсюджванная 
наркатычных  сродкаў 
маюць і шумілінцы. Да таго 
ж 4,7% апытаных жыхароў 
адзначылі, што ў раёне 
наркотыкі даступны для 
насельніцтва і распавялі аб іх 
рэалізацыі ў кафэ “Караван”. 
Супрацоўнікі міліцыі ў сваю 
чаргу ўсталявалі кантроль за 
работай кафэ, аднак пакуль 
што з наркотыкамі падазроных 
асоб не злавілі. 

 Не зашкодзіць узяць пад 
больш пільны кантроль рух 
транспарту па аўтадарозе 
Р-20. Супрацоўнікамі  ДАІ ў 
мінулым годзе было выяўлена 
1835 фактаў парушэння 
хуткаснага рэжыму. З пачатку 
бягучага года – 720 фактаў, 
што на 40,9% больш чым за 
такі ж перыяд мінулага года.

У ходзе маніторынгу 
знайшлі сваё месца пажадані 
шумілінцаў супрацоўнікам 
міліцыі павялічыць культуру 
адносін з насельніцтвам. 
Праўда, пра крэдыт даверу да 
міліцыі ў афіцыйных крыніцах 
яшчэ не паведамлялася. Як 
вядома, у мінулым годзе 
Шуміліншчына, праўда, усё 
адно застаецца ў аўтсайдарах 
сярод раёнаў вобласці, бо 
тут узровень поўнага даверу 
насельніцтва да міліцыі толькі 
30,7%.

алесь Шумскі

Селета ў траўні супрацоўнікі МУС правялі вывучэне грамадскага меркавання 
на Шуміліншчыне аб рабоце міліцыі.

яК Наша міліцыя 
служыць людзям

Варта заўважыць, што 
бетонная агарожжа, нягледзячы 
на некаторую яе грувасткасць 
і крохкасць ажурных узораў, 
карыстаецца на Шуміліншчыне 
шырокай папулярнасцю як ў 
прыватным, так і грамадскім  
сектары. Вось ужо на працягу 
некалькіх гадоў мясцовая 
жыллёва-камунальная гаспа-
дарка прыкладае нямала 
намаганняў для ўпрыгожвання 
райцэнтра. А з раённага 
бюджэта на афармленне 
тэрыторыі таксама укладаюцца 
значныя грашовыя сродкі за 
кошт падаткаплацельшчыкаў.

Аднак кожны год знаходзяцца 
і такія людзі, якім не даспадобы 
тая прыгажосць. Яны жывуць 
нібы ў першабытным ладзе, не 
паважаюць сваіх працу сваіх 
землякоў, не любяць сваё 
мястэчка і сваімі негатыўнымі 
ўчынкамі знішчаюць пабудовы. 
Усё новае і прыгожае для іх – 
дзікунства і ўспрымаецца як 

раздражняльнік. Устанавілі 
новыя бетонныя агароджы 
— іх паламалі, абсталявалі 
аўтобусныя прыпынкі –тое ж 
самае, вясной высаджвае ЖКГ 
кветкі – іх крадуць. 

На гэты раз у міліцыю 
паступіла паведамленне аб 
тым,што ў начны час па вуліцы 
Сіпко невядомыя вандалы 
пашкодзілі каля 20 элементаў 
бетоннай дэкаратыўнай 
агароджы. Нанесены урон склаў 
больш за тры мільёны рублёў. 
Супрацоўнікі крымінальнага 
вышуку хуліганаў знайшлі 
дваіх хлопцаў, якія ўчынілі 
злачынства. Імі аказаліся 
двое хлопцаў са з Шуміліна 
і Светласельскага. Цяпер на 
іх заведзена крымінальная 
справа згодна з атрыкулам 
341 Крымінальнага кодэкса 
Рэспублікі Беларусь 
“Апаганенне збудаванняў і 
пашкоджанне маёмасці”.

сяржук Горкі

У горпасёлку Шуміліна зламыснікі ноччу зноў 
пашкодзілі бетонную агароджу

НачНыя ваНдалы

Як высветлілі супрацоўнікі 
фінансавай міліцыі, непрацуючая 
жыхарка Шумілінскага раёна 
1965 года нараджэння  ў 
перыяд cа снежня 2013 г. па 22 
траўня 2014 г. без спецыяльнага 
дазволу (ліцэнзіі) ажыццяў-ляла 
прадпрымальніцкую дзейнасць 
па рэалізацыі адзення і 

трыкатажных вырабаў.
На яе складзены пратакол 

аб адміністрацыйным 
правапарушэнні па частцы 
1 артыкула 12.7 КаАП. 
Канфіскавана тавараў на суму 
26,8 млн.

сяржук Горкі 
па зводках УУс

Супрацоўнікі шумілінскай міліцыі выявілі 
грамадзянку, якая незаконна займалася 
прадпрымальніцкай дзейнасцю.

НелегальНы 
гаНдаль 

трыКатажам

Сярод іх будынак лазнева-
пральнага камбіната, які 
не выкарыстоўваецца, 
размешчаны па адрасе: 
Віцебская вобласць, Шумілінскі 
раён, Мішневіцкі сельсавет, 
аграгарадок Мішневічы, вуліца 
Камсамольская, дом 25.

Аб'ект у аграгарадку 
Мішневічы каштуе 960 мільёнаў 
рублёў, сума задатку складае 192 
мільёна. Прадавец нерухомасці 
- унітарнае прадпрыемства 
жыллёва-камунальнай гаспа-
даркі.  

Дарэчы, занядбаныя аб’екты 
нерухомасці ў бліжэйшы час на 
працягу паўгода аддзел адукацыі 
выстаўляе на аукцыён будынкі 
закрытых школ і дзіцячых садкоў 
у вёсках Полькавічы, Лявонава і 
Сураўні. Вёска пусцее, жыхароў 
становіцца ўсё менш, таму такіх 
закінутых незапатрабаваных 
аб’ектаў за гадамі будзе ўсё 
больш. Да прыкладу, ў Лявонаве 
закрылі дзіцячы садок, да 
таго ж апуцелі яшчэ два 
будынкі: сталовая і майстэрня. 
Чыноўнікі з адзела адукацыі 

мяркуюць, што можа хто 
небудзь зацікавіцца падобнымі 
аб’ектамі, захоча адкрыць сваю 
справу, ці напрыклад, заняцца 
аграэкатурызмам.

я. Вайтовіч

26-га траўня віцебскі абласны тэрытарыяльны 
фонд дзяржмаёмасці праводзіў аўкцыёны, на 
якія былі выстаўлены будынкі, размешчаныя і ў 
Шумілінскім раёне.

чарговыя 
аўКцыёНы

У ходзе правядзення 
органамі пракуратуры 
Віцебскай вобласці наглядных 
мерапрыемстваў устаноўлена, 
што арганізацыямі жыллёва 
-камунальнай гаспадаркі не 
ў поўнай меры выкананы 
задачы па павышэнню 
эфектыўнасці работы і 
мадэрнізацыі жыллёва 
-камунальнай гаспадаркі па 
выніках працы ў 2013 годзе, 
паведамілі ў Генпракуратуры.

Звяртае на сябе ўвагу рост 
дэбіторскай запазычанасці 
арганізацый жыллёва 
-камунальнай гаспадаркі 
вобласці (запазычанасць 
насельніцтва - 4,2 млрд. рублёў 
(7,5 %), суб'ектаў гаспадарання 
- 48,6 млрд. рублёў (+46 %)). 
Разам з тым належныя меры па 
спагнанні гэтай запазычанасці 
не прымаюцца.

Арганізацыямі жыллёва 
-камунальнай гаспадаркі 
не дасягнуты неабходны 
ўзровень рэнтабельнасці, 
не выкананы паказчыкі па 
зніжэнні ўдзельнай расходу 
электраэнергіі, забеспячэнню 
долі мясцовых відаў паліва ў 
балансе кацельна - пячнога 
паліва, замене ліфтаў і г.д.

Акрамя таго, праверкай 

устаноўлены парушэнні пры 
ўтрыманні пад'ездаў і іншых 
дапаможных памяшканняў. 
У ходзе рэйдавых 
мерапрыемстваў выяўлены 
парушэнні патрабаванняў 
пажарнай бяспекі ў 
паддашкавых і падвальных 
памяшканнях жылых дамоў, 
дадзеныя памяшканні не 
зачыняюцца.

Арганізацыямі жыллёва 
-камунальнай гаспадаркі 
не заўсёды вырабляецца 
аб'ектыўная ацэнка 
эксплуатацыйнага стану 
вуліц населеных пунктаў, не 
забяспечваецца належным 
чынам іх рамонт. 

Практычна ва ўсіх рэгіёнах 
вобласці выяўлены парушэнні 
заканадаўства пры ўтрыманні 
абсталявання дзіцячых 
гульнявых пляцовак на 
прыдамавых тэрыторыях, 
грамадскіх і школьных 
стадыёнах, якія сведчаць 
аб зношанасці дадзенага 
абсталявання, немагчымасці 
яго бяспечнага выкарыстання 
дзецьмі.

Не выконваюцца санітарныя 
нормы і правілы на тэрыторыях 
населеных пунктаў 
вобласці, што выяўляецца 

ў несвоечасовай ўборцы 
смецця, навале бытавых 
адходаў, неналежным змесце 
кантэйнерных пляцовак.

Насуперак устаноўленым 
патрабаванням арганізацыямі 
жыллёва -камунальнай 
гаспадаркі належным чынам 
не арганізавана работа 
па адлове безнаглядных 
жывёл, прыцягненню да 
адміністрацыйнай адказнасці 
грамадзян, якія дапускаюць 
парушэнні правілаў 
утрымання хатніх жывёл.

У ходзе праверкі таксама 
ўстаноўлены парушэнні 
заканадаўства аб зваротах 
грамадзян і юрыдычных асоб, 
дзяржаўных закупках і іншыя 
парушэнні заканадаўства.

Па фактах названых 
парушэнняў пракурорамі 
гарадоў і раёнаў вобласці 
ўнесена 25 прадстаўленняў, 
вынесена 13 прадпісанняў, 
абвешчана 1 афіцыйнае 
папярэджанне.

Пракуратурай вобласці ў 
Віцебскі аблвыканкам унесена 
прадстаўленне аб ліквідацыі 
выяўленых парушэнняў 
заканадаўства, прычын і ўмоў, 
якія ім садзейнічалі.

Паводле region.ej.by

Даўгі насельніцтва ў вобласці склалі 4,2 мільярда рублёў, прадпрыемстваў 
- амаль 50 мільярдаў рублёў.

праКуратура жорстКа 
расКрытыКавала працу 

жКг На віцебшчыНе
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Нагадаем, унікальная 
ідэя спаганяць на карысць 
дзяржавы грошы з грамадзян 
за тое, што яны не працуюць, 
належыць прэм'ер-міністру 
Беларусі. Мясніковіч агучыў 
яе год таму, назваўшы 
колькасць патэнцыйных 
плацельшчыкаў - 445 тысяч 
чалавек. Меркавалася, што 
сума падатку складзе 20 
базавых велічынь.

Ініцыятыву прэм'ера 
падтрымала міністэрства 
працы. Першы намеснік 
міністра Пётр Грушнік заявіў, 
што дзяржава фінансуе сістэмы 
аховы здароўя, адукацыі, 
ЖКГ, транспарту і іншыя, 
таму дарэчы, каб «выдаткі на 
прадастаўленне гэтых паслуг 
маглі б кампенсавацца усімі 
грамадзянамі ў выглядзе 
выплаты розных падаткаў".

І вось, праз год, высветлілася, 
што ў бліжэйшай перспектыве 
падатак з дармаедаў ў 
Беларусі не ўвядуць. Пра 
гэта 12 чэрвеня журналістам 
паведаміў начальнік 
галоўнага ўпраўлення 
падаткаабкладання фізічных 

Ўлады пакуль не плануюць ўводзіць падатак для непрацуючых грамадзян. 
больш за тое, «дармаедаў» не змогуць накіраваць на прымусовую працу: 
«радам трэба яшчэ міліцыянта паставіць, каб ён не ўцёк, і плаціць міліцыянту 
зарплату".

«дармаеды» апыНуліся 
Не па зубах мясНіКовічу

Рац, эксперт па «постсаўку», 
у дакладзе на міжнароднай 
канферэнцыі «Беларусь на 
авансцэне Еўразіі: паміж 
Масквой і Кіевам», якая 
праходзіла з 30 мая па 1 
чэрвеня ў Варшаве пад эгідай 
Універсітэта Лазарскага, 
сфармуляваў ўрокі Майдана 
для беларускага рэжыму.

Венгерская палітолаг на 
мой жарт не пакрыўдзіўся, 
але і на маё пытанне досыць 
пераканаўча, як мне здаецца, 
не адказаў. Аднак - пра ўсё 
па парадку.

майдан: урокі для 
беларускага рэжыму

Такім чынам, Андраш Рац 
падкрэсліў, па-першае, што 
«Еўрамайдан не меў нічога 
агульнага з выбарамі». Такім 
чынам, адзначыў эксперт, 
урок № 1 для Лукашэнкі 
заключаецца ў тым, што для 
яго палітычнага рэжыму існуе 
шмат нечаканасцяў, масавыя 
выступы магчымыя не толькі 
ў сувязі з выбарамі.

Другі ўрок - у тым, што 
«гэта была рэвалюцыя 
грамадзянскай супольнасці», 
партыі на Майдане з'явіліся 
пазней. Так што прыгнечанне 
структураванай апазіцыі 
зусім не страхуе рэжым ад 
вулічных хваляванняў.

Яшчэ адзін урок: «замежнае 
прысутнасць не заўсёды 
абавязкова». Рэвалюцыю 
далёка не ў кожным выпадку 

інспіруюць знешнія сілы, 
як любіць сцвярджаць 
афіцыйная прапаганда.

Наступны ўрок 
заключаецца ў тым, што «час 
працаваў на Майдан». Гэта 
значыць з пункту гледжання 
рэжыму пратэсты трэба 
душыць як мага хутчэй.

Нарэшце, стала відавочна: 
Расія гатовая «не толькі 
дэстабілізаваць сітуацыю ў 
суседніх краінах, парушаць 
мяжы, але і ганарыцца такімі 
сваімі дзеяннямі». Масква, 
адзначыў Рац, ўдасканальвае 
свой інструментар для 
ўздзеяння на суседнія краіны, 
стварэння там хаасу, у тым 
ліку шляхам інфармацыйнай 
вайны.

Расійскае кіраўніцтва 
фармуе ў блізкім замежжы 
ўласную пятую калону, 
ўкараняе агентуру, і таму, 
у прыватнасці, ні адзін 
постсавецкі лідэр не можа 
давяраць сваім сілавікам. 
Гэты ўрок таксама датычыць 
Лукашэнкі, перакананы 
венгерская эксперт. Больш 
за тое, яго сілавыя структуры 
могуць быць інфільтраваны 
агентамі Расеі яшчэ ў 
большай ступені, чым гэта 
было ў Віктара Януковіча, 
мяркуе аналітык.

«Як прадухіліць стварэнне 
Віцебскай народнай 
рэспублікі?» - Задаўся 
пытаннем Рац, маючы на ўвазе 

верагодны сепаратызм на 
манер Данецкай, Луганскай. 
Сэнс яго рэкамендацый 
звёўся да таго, што трэба 
ўсяляк ўмацоўваць мяжу з 
Расеяй, адгароджвацца ад яе 
ўплыву.

Тэзіс аб "Віцебскай 
народнай рэспубліцы” 
беларускія эксперты 
ўспрынялі скептычна. 
Так, небяспека расійскай 
экспансіі ўзрасла, але ў 
Беларусі няма перадумоў 
для такога рэгіянальнага 
расколу, як на Украіне. 
Ёсць і іншыя моманты, якія 
падводзяць да высновы: калі 
Масква надумае прыбраць 
да рук нашу краіну, то сцэнар 
напэўна апынецца іншым, 
чым на Украіне.

кансервацыя пакуль для 
лукашэнкі бяспечней.

На Украіне былі 
непараўнальна больш 
шырокія базавыя ўмовы 
для арганізацыі масавых 
пратэстаў - пачынаючы 
ад апазіцыі ў парламенце 
і канчаючы грашыма 
алігархаў, уплывовымі 
медыярэсурсамі. У цэлым 
ўкраінскі аўтарытарызм 
быў значна мякчэй, чым 
беларускі. Лукашэнка 
выкарыстоўвае комплекс 
жорсткіх прэвентыўных мер, 
каб ні палітычная апазіцыя, 
ні трэці сектар, ні СМІ не 
змаглі падняць галаву.

Выклаўшы гэтыя моманты, я 
задаў Андраш Рацу пытанне: 
як прыхільнікі пераменаў 
у Беларусі могуць, на яго 
думку, выскачыць з гэтага 
зачараванага маргінальнага 
кола?

Суразмоўца адказаў: 
тое, наколькі доўга 
здольны трымацца жорсткі 
аўтарытарызм, залежыць ад 
эканомікі. І калі Лукашэнка 
ў нейкі момант не зможа 
забяспечыць належны 
ўзровень жыцця, магчыма, 
ён пойдзе на нейкі дагавор 
з грамадствам, адпусціць 
гайкі, паколькі «вымушаны 
ўлічваць грамадскую 
незадаволенасць ».

Аднак мне ўспамінаецца 
2011 год, калі беларускі 
рубель абясцэніўся амаль 
утрая, а гіперінфляцыя 
склала 109%. Так, рэйтынгі 
ўлады ўпалі, але ніякіх гронак 
народнага гневу, барыкаднай 
настрояў не назіралася. 
Наадварот, незалежная 
сацыялогія паказала, 
што большасць сышло ў 
індывідуальнае выжыванне, 
было гатова трымацца за 
працоўнае месца нават пры 
меншай зарплаце.

І навошта, скажыце, калі 
ласка, уладам пры такіх 
настроях адкручваць гайкі?

Так што пытанне 
пераменаў ўпіраецца 
яшчэ і ў рэсурс вялікай 

цярплівасьці беларусаў. 
Пакуль ён уяўляецца проста 
фенаменальным.

Другі момант: узровень 
страху і фаталізму. 
Паказальным разгромам 
Плошчы-2010 А.Лукашэнка 
(апярэдзіў ўрок ад Раца) 
надоўга адбіў у многіх 
беларусаў жаданне не тое 
што да вулічных пратэстаў, а 
і да палітыкі наогул.

Украінскія ж падзеі, як 
адзначаюць многія эксперты, 
толькі ўзмацнілі ў беларускім 
грамадстве запыт на моцную 
руку, стабільнасць, лозунг 
якой даўно засвоены 
афіцыйнай прапагандай. 
Рэйтынг Лукашэнкі падняўся 
на ўкраінскіх дражджах.

На сённяшні дзень 
беларускі афіцыйны лідэр 
мяркуе, што рэформы 
нясуць большы рызыка, 
чым захаванне статус-кво, 
падкрэсліў, са свайго боку, 
Карбалевіч. Рэформы , 
паводле яго слоў, могуць 
пачацца, калі кіраўнік 
дзяржавы палічыць, 
што, наадварот, рызыкі 
кансервацыі мацней.

Аднак тут зноў магутна 
абмалёўваем расійскі фактар. 
І пра гэта мы пагаворым у 
наступным публікацыі аб 
варшаўскай канферэнцыі.

Варшава - менск
аляксандр класкоўскі

БЕлаПаН

асоб міністэрства па падатках 
і зборах Міхаіл Расолька.

- У бліжэйшай перспектыве я 
не магу сказаць, што ён будзе 
прыняты, - цытуе Расолька FI-
NANCE.TUT.BY.

Чыноўнік не ўдакладніў, 
на якой стадыі знаходзіцца 
пытанне аб падатку, паколькі 
яго распрацоўвае Мінпрацы.

- Вельмі складана вызначыць 
катэгорыю грамадзян, якая 
павінна плаціць. Дапусцім, 
скончыўся тэрмін дэкрэтнага 
адпачынку, дзіця не зусім 
гатовы пайсці ў дашкольную 
ўстанову, атрымліваецца, 
[маці] з першага месяца 
будзе лічыцца дармаедам? 
- Прывёў у прыклад адну з 
цяжкасцяў Міхаіл Расолька. - 
А калі чалавек дармаед, нідзе 
не працуе, як з яго спагнаць 
падатак? [Калі] вызначаць яго 
на нейкую прымусовую працу, 
побач трэба яшчэ міліцыянта 
паставіць, каб ён не ўцёк, і 
плаціць міліцыянту зарплату.

Відавочна, такая колькасць 
супрацоўнікаў міліцыі бюджэт 
Беларусі не пацягне. Так што 
ідэя Мясніковіча з трэскам 

правалілася.
Мабыць, адзіны чалавек 

у краіне, які можа шчыра 
знервавацца з гэтай нагоды, 
- спявак Аляксандр Саладуха. 
Раней у інтэрв'ю «Салідарнасці» 
ён прызнаўся, што падатак на 
дармаедства яму падабаецца.

А вось музыка Лявон 
Вольскі, чыя працоўная 
кніжка з 1997 года пыліцца 
дома, быў упэўнены: дзяржава 
не прымусіць яго пайсці ў 
вартаўнікі.

- Хітры «народзец» хутка 
палічыць, што больш 
выгадна: фіктыўна працаваць 
або плаціць падатак за 
дармаедства, - папярэджваў 
ён чыноўнікаў.

Зрэшты, ва ўмовах адсутнасці 
сродкаў ўлады могуць 
нарадзіць яшчэ і не такія ідэі 
як падатак для непрацуючых. 
У дапамогу ўраду журналістка 
«Салідарнасці» Святлана 
Мяцёлкіна прапануе 
чалавекалюбам з урада 
альтэрнатыўныя варыянты, як 
папоўніць казну.

Вольга слуцкая
gazetaby.com/cont/art.php

«Такое ўражанне, што Аляксандр Лукашэнка азнаёміўся з вашым дакладам раней, чым мы», - жартам сказаў я вугорскаму 
палітолагу Андрашу Рацу

ці страшНа луКашЭНКу 
«віцебсКая НародНая рЭспубліКа»?

аНЕкДОт

Жаліцца адзін чыноўнік другому.
— Ведаеш, краду, краду, а на жыццё ўсё 

роўна не хапае.
— А ты крадзі яшчэ і ў другім месцы.

* * *

Студэнт ідзе на іспыт. Думае: ”здам - нап'юся, 
ня здам - нап'юся”. Купіў бутэльку. Сунуў у 
кішэню пінжака і пайшоў здавацца. Адказвае 
на білет. 

Выкладчык: 
- Што гэта ў вас у кішэні? 
- Ды так, нічога. 
- Даставайце. 
Студэнт дастае бутэльку, выкладчык 

шклянку. 
Падлівае сабе і выпівае: 
- Добра. Салёны агурок ёсць? 
- Не. 
- Шкада. А магло быць “выдатна”, - запаўняе 

залікоўку. 

* * *

У ваенкамаце начальнік пытаецца 
прызыўніка: 

- Ну што, дзвесце баксаў або армія? 
Прызыўнік паказвае камеру і адказвае: - 

Белы білет або ютуб?
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Нагадаем, дакумент абавязвае ІП - 
плацельшчыкаў адзiнага падатку з 1 
ліпеня 2014 г мець дакументы, якія 
пацвярджаюць набыццё ўсіх тавараў, якія 
рэалізуюцца, у тым ліку што ўвозяцца з 
краін Мытнага саюза (МС). Да 1 сакавіка 
2015 г для ІП устаноўлены пераходны 
перыяд. На працягу гэтага часу 
прадпрымальнікі могуць распрадаваць 
набытыя ў краінах МС да 1 ліпеня 2014 
года рэшткі тавараў без суправаджальных 
дакументаў.

Кіраўнікі Беларускага саюза 
прадпрымальнікаў і Мінскага сталічнага 
саюза прадпрымальнікаў і працадаўцаў 
назвалі ўказ "прагрэсіўным" і 
«кампрамісным».

Аднак прадстаўнікі 
прадпрымальніцкага аб'яднаньня 
"Пэрспэктыва" ацанілі ўказ негатыўна. На 
іх думку, у цяперашніх умовах выканаць 
патрабаванні ўказа немагчыма, бо па-
ранейшаму ўзнікаюць праблемы з 
атрыманнем патрэбных дакументаў у 
пастаўшчыкоў. 5 чэрвені прадпрымальнікі 
Віцебска, Магілёва, Бабруйска і шэрагу 
іншых гарадоў правялі аднадзённы 
страйк, абяцаючы з 1 ліпеня наогул не 
выйсці на працу.

Пра тое, чаму прадпрымальнікі 
па-рознаму глядзяць на адзін і той 
жа ўказ, інтэрнэт-газета Naviny.by 
паразмаўляла з кіраўніком Мінскага 
саюза прадпрымальнікаў і працадаўцаў 
Уладзімірам Карагіным.

- Кажучы пра ўказ № 222, вы назвалі 
яго прагрэсіўным. Але некаторыя 
вашы калегі прадпрымальнікі з 
такім падыходам не згодныя і нават 
зладзілі забастоўкі. Чым тлумачыцца 
такая розніца ў падыходах ўнутры 
прадпрымальніцкага руху?

- Рэалізму. Мы на працягу сямі 
гадоў змагаліся за тое, каб вярнуць 
прадпрымальніку права наймаць 
наёмнага работніка па-за круга сям'і, каб 

быць рэальным прадпрымальнікам. Гэта 
вельмі важнае патрабаванне, якое мы 
прасоўвалі з году ў год, і яно тычыцца не 
толькі тых 60 тысяч прадпрымальнікаў, 
якія працуюць у галіне гандлю - на рынках 
і ў гандлёвых цэнтрах, яно закранае 
больш за 250 тысяч чалавек.

Многія з іх выдатна разумеюць, 
што з 1 ліпеня пойдзе інтэнсіўнае 
наступ гандлёвых сетак, будзе вялікая 
канкурэнцыя. Залаты век індывідуальных 
прадпрымальнікаў, якія займаюцца 
ўвозам у торбах тавараў, падышоў да 
канца з-за эканамічных прычын. 21-е 
стагоддзе - стагоддзе сеткавага гандлю, 
дробнага, сярэдняга і буйнога опту, 
сеткавай розніцы. У краіне ўжо існуе 30 
такіх сеткавых структур.

Мы ведаем ужо падпісаныя планы па 
інвестыцыйных праграмах у рэгіёнах, 
планы развіцця гарадоў, мы ведаем, якія 
рынкі і гандлёвыя цэнтры ў Мінску ў 
бліжэйшы час спыняць сваё існаванне.

- Якія?
- Я не маю права гэта казаць. Але многія 

самыя вядомыя, буйныя з іх у адпаведнасці 
з горадабудаўнічымі планамі ўжо не 
будуць працаваць. Інвестары ўжо 
думаюць па-іншаму, на тэрыторыі рынкаў 
будуць аб'екты лагістыкі, дробнага опту і 
г.д.

Другі момант. Ёсць патрабаванне 
партнёраў Беларусі па Мытным саюзе, 
каб Беларусь не садзейнічала развіццю 
ценявы эканомікі саюза трох краін. 
Гэта жорсткае патрабаванне, якое на 
кансультатыўных саветах прасоўвалі у 
тым ліку і сілавыя структуры. На працягу 
многіх гадоў у Беларусі было дастаткова 
ліберальнае стаўленне да выканання 
закона аб абароне правоў спажыўцоў. Гэты 
перыяд падышоў да канца. Мы імкнуліся 
яго адцягнуць, як маглі. Праца бізнес-
асацыяцый, бесперапынныя перамовы 
з урадам, просьбы гэта перанесці на 
паўгода, на год. Я сам ездзіў у Маскву, 

Астану, мы гэта абмяркоўвалі на ўзроўні 
трох краін. Мы і спасылаліся на тое, што 
яшчэ няма аптовых сетак, гандлёвых баз, 
ёсць праблема занятых людзей, іх сем'яў.

Гэтыя ўсе нашы аргументы растварыліся 
ў апошні час. У нас мільён працоўных 
рук не хапае сёння ў бізнэсе. Няма каму 
працаваць у гіпермаркетах, на касах, 
складах, на базах, не хапае кіроўцаў 
грузавікоў. То бок, у нас фізічна не хапае 
людзей у эканоміцы. У нас няма праблемы 
беспрацоўя.

Ёсць праблема канкурэнтаздольнасці. І 
канкураваць можа добра арганізаваная, 
эшаланаваная гандлёвая структура, а не 
маленькі чалночніка.

- А што рабіць сёння гэтым людзям?
- Аб'ядноўвацца. Сёння павінны і 

могуць стварацца гандлёва-закупачныя 
кааператывы, якія размяркуюць паміж 
сабой выдаткі на дастаўку тавараў, 
адбор тавараў, клопаты па сертыфікацыі, 
выкананню тэхрэгламентаў, якія мы 
таксама паспрабавалі за гэты год 
перакласці на буйны сектар эканомікі. 
У ходзе работы рабочай групы (па 
рашэнні пытанняў індывідуальных 
прадпрымальнікаў, якія гандлююць 
таварамі легпрама. - БелаПАН) з Пятром 
Пракаповічам, з прэм'ер-міністрам, мы 
дамагліся максімум таго, што знаходзіцца 
ў кампетэнцыі ўрада, мытнага камітэта, 
міністэрства па падатках і зборах. Яны 
ўжо не маюць права ісці на саступкі. Гэта 
наднацыянальнае рэгуляванне.

- Ваш прагноз, што будзе з гэтымі 
незадаволенымі прадпрымальнікамі?

- Іх колькасць скароціцца, таму што 
яна штучна стваралася. Шматлікія 
прадаўцы сёння не прадпрымальнікі, 
ніколі імі не былі ні па духу, ні па 
кваліфікацыі. Проста былыя ўладальнікі 
іх зрабілі прадпрымальнікамі. Ім трэба 
ўзбуйняецца, наладжваць гандлёвыя 
сеткі, ланцужкі паставак. Асобныя з іх 
змогуць працягнуць працу. У першую 

чаргу тыя, у якіх ёсць ўстойлівая сетка 
спажыўцоў. 20% прадпрымальнікаў 
наогул гандлююць толькі беларускімі 
таварамі.

Масавы пласт прадпрымальнікаў, якія 
працавалі на рынку, адчулі, што змяніліся 
густы і перавагі насельніцтва. Беларусы 
пацягнуліся да брендавых таварах, 
высокай ступені якасці, з высокімі 
гарантыямі, куплі тавараў у крэдыт, 
дастаўцы на дом.

- Гэта значыць, вы прагназуеце рост 
беспрацоўя?

- Мы, вядома, прагназуем, што адсоткаў 
на 40 скароціцца колькасць гэтых 
прадпрымальнікаў. Але я падкрэсліваю, 
многія стануць наёмнымі работнікамі. 
Але намаганне над сабой, вядома, 
прыйдзецца прыкласці. Але дзеючым 
суб'ектам гаспадарання і так даводзіцца 
перабудоўвацца пад зменлівую 
кан'юнктуру рынку кожныя два-тры 
гады.

Мы разумеем, гэтыя людзі шмат зрабілі. 
Насыцілі рынак таварамі ў момант 
дэфіцыту. Але сёння няма таварнага 
дэфіцыту, ёсць вялікая канкурэнцыя. І яна 
вырасце яшчэ ў разы зараз, калі знятыя 
мяжы паміж Расіяй і Беларуссю.

Так, гэта вялікая бяда, што наш 
прадпрымальнік імкнецца купіць тавар 
не ў аптовым звяне Расіі, а ў рознічным. 
А рознічны прадпрымальнік, ды яшчэ 
незаконны, які не выдае ніякага чэка і не 
гарантуе якасці тавару, ён і ў Расіі па-за 
законам.

- Як вы думаеце, забастоўка дасць 
нейкі вынік?

- Не. Наўрад ці нейкія забастоўкі дадуць 
вынік. Я лічу, што прадпрымальнікі 
павінны дзейнічаць прадпрымальніцкімі 
метадамі. Забастоўка - гэта форма 
пратэсту наёмных работнікаў заўсёды ва 
ўсім свеце. Наш урад вычарпала мяжа 
сваёй кампетэнцыі па гэтым пытанні.

арцём Шрайбман

Нашумелы ўказ № 222 па рэгуляванні дзейнасці ІП падзяліў прадпрымальніцкі рух: адны рады паслабленням, іншыя рыхтуюцца 
закрываць свае гандлёвыя кропкі і выходзяць на забастоўкі. Так што ж на самай справе будзе з 60 тысячамі ІП, якія сёння б'юць 
у набат з-за прэзідэнцкага ўказу?

залаты веК чаўНаКоў падышоў да КаНца

Пра новыя прызначэньні ў вышэйшых 
кіроўных колах Украіны Радыё Свабода 
пагутарыла з украінскім палітолягам, 
дырэктарам Інстытуту глябальных 
стратэгіяў і адным зь лідэраў партыі 
«Єдиний Центр» Вадзімам Карасёвым.

— Спадар Вадзім, давайце 
пагутарым пра кадравыя 
прызначэньні, якія зрабіў 
Пятро Парашэнка. Кіраўніком 
прэзыдэнцкай адміністрацыі будзе 
заснавальнік мэдыяхолдынгу «United 
Media Holding group» Барыс Ложкін, 
вельмі багаты і ўплывовы чалавек. 
Ці ня прыклад гэта алігархічнага 
прызначэньня?

— Абсалютна не. Ложкін — не алігарх. 
Ён ніколі не займаўся палітыкай. Ён 
рабіў свой мэдыябізнэс з нуля. Яшчэ 
17-гадовым хлапчуком ён у Харкаве 
пачынаў выдаваць незалежныя 
дзелавыя навіны. Потым стварыў 
брэнд і часопіс «Теленеделя», а затым 
і цэлы мэдыяхолдынг. Ён ніколі не 
выкарыстоўваў палітычныя сувязі для 
ўзбагачэньня. Тое, што Парашэнка ўзяў 
яго на пасаду кіраўніка адміністрацыі 
прэзыдэнта, сьведчыць пра тое, 
што прэзыдэнт хоча абаперціся на 
людзей зь дзелавой хваткай, але па-за 

алігархічнымі сувязямі, па-за элітнай 
тусоўкай, якая правіць ва Ўкраіне 
апошнія 15–20 гадоў, незалежна ад 
фігуры і прозьвішча прэзыдэнта.

Увогуле, Парашэнка сам будзе 
кіраваць адміністрацыяй прэзыдэнта, 
Барыс Ложкін будзе займацца 
камунікацыяй, мэдыямі і піярам. 
Адміністрацыя прэзыдэнта ва Ўкраіне 
і Беларусі — гэта розныя інстытуты. 
У Парашэнкі, у адрозьненьне ад 
Лукашэнкі, няма кантролю над 
элітамі, над выканаўчай уладай, над 
парлямэнтам. Адзіны кантроль, які ён 
зараз можа атрымаць, — кантроль над 
мэдыямі як сацыяльнымі інстытутамі. Ва 
Ўкраіне мэдыі — гэта асобны сацыяльны 
інстытут, у адрозьненьне ад Беларусі і 
Расеі. Таму цяпер Парашэнка хацеў бы 
ўзяць мэдыі пад свой шчыльны ўплыў. 
Для гэтага яму патрэбны Барыс Ложкін.

— Гэты чалавек шчыльна працаваў 
з расейскімі выданьнямі. Чаму гэта 
не адбілася на выбары Парашэнкі?

— Сапраўды, Барыс Ложкін ствараў 
свой холдынг на афіліяваных сувязях 
з расейскімі выданьнямі. Ён ствараў 
брэнды "Комсомольская правда 
в Украине","Аргументы и факты в 
Украине«, «Известия в Украине» ды 

іншыя. Такім чынам, можна зрабіць 
выснову, што Парашэнку ня важна, які 
перад ім чалавек — заходнеўкраінскі 
ці ўсходні. Яму галоўнае, каб была 
дзелавая хватка. А тое, што ён узяў 
чалавека, які ствараў брэнды ў супрацы 
з расейскімі выданьнямі, толькі 
падкрэсьлівае, што для яго важныя не 
ідэалягічныя «фішкі» і непаразуменьні, а 
выключна прагматыка, дзелавая хватка і 
ўпэўненасьць у сваім партнэры. А Барыс 
Ложкін — яго даўні мэдыяпартнэр.

— Што можаце сказаць пра 
прызначэньне першага памочніка 
прэзыдэнта? Ім будзе амбасадар у 
Нарвэгіі...

— Тое, што ён сваім першым 
памочнікам зрабіў дыплямата Юрыя 
Анішчанку, які быў амбасадарам у 
Нарвэгіі, сьведчыць пра тое, што Пятро 
Парашэнка не жадае, каб ягоны першы 
памочнік быў «завязаны» на нейкія 
элітныя групоўкі і кланы. Парашэнка 
проста, можна сказаць, «выпісаў» 
чалавека з-за мяжы. Амбасадар у 
Нарвэгіі — гэта чалавек, далёкі ад 
сталічнай элітнай тусоўкі. Парашэнка 
ня хоча абапірацца на алігархічны 
кансэнсус.

— Ваенны аналітык Дзьмітры 

Тымчук вінаваціць новага 
прэзыдэнта ў адсутнасьці іні-
цыятывы што да сілавога блёку і 
кіраўніцтва антытэрарыстычнай 
апэрацыі. Ці рыхтуюцца прыз-
начэньні ў гэтай сфэры?

— Пятро Парашэнка вельмі сур’ёзна 
займаецца пытаньнямі абароны. Ён 
прапанаваў пасаду міністра абароны 
Анатолю Грыцэнку, чацьвёртаму на 
гэтых прэзыдэнцкіх выбарах, былому 
міністру абароны ў 2005–2007 гадах. 
Вядома, калі будуць датэрміновыя 
парлямэнцкія выбары, то Грыцэнка 
можа не пагадзіцца на пасаду. Але 
Парашэнка вельмі шчыльна займаецца 
пытаньнямі абароны, гэта тое, што ён 
зараз робіць. Можна сказаць, што дзеля 
гэтага яго і абралі на прэзыдэнта, каб ён 
заняўся пытаньнямі бясьпекі і абароны. 
Увогуле, усе кадравыя прызначэньні 
вельмі нестандартныя, але адначасна 
вельмі талковыя. Я лічу, што гэта добры 
знак, знак таго, што прэзыдэнцтва 
Парашэнкі мае шанец на посьпех. 
Увогуле, ён чалавек зь дзелавой 
хваткай, кампэтэнтны, асабліва 
калі параўноўваць з папярэднім 
прэзыдэнтам. 

“Радыё свабода”

Мэдыямагнат — кіраўнік адміністрацыі прэзыдэнта, амбасадар у Нарвэгіі — першы памочнік прэзыдэнта, а пляменьнік старога 
сябра — кіраўнік Дзяржаўнага кіраўніцтва спраў.

парашЭНКа робіць НестаНдартНыя 
Кадравыя прызНачЭНьНі 


